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ČESKO: Že by další zdražování na obzoru? V České televizi hovořil šéf resortu Zbyněk
Stanjura (ODS) o tom, že v úsporném balíčku pro rok 2024 navrhne přesuny některého
zboží a služeb do vyšší sazby daně.

Podle ministra financí Zbyňka Stanjury (ODS) by v desetiprocentním pásmu měly zůstat jen služby a
výrobky, které plní nezpochybnitelnou sociální úlohu.

„Určitě je na stole revize dvou snížených sazeb. Já si pamatuji debatu, když vznikala ta druhá snížená
sazba. Tehdy já jsem byl proti, protože ten systém je tím pádem složitější,“ uvedl k tomu šéf resortu.
Debatu o daních potvrzuje i premiér Petr Fiala (ODS). Ochotní jednat jsou podle všeho i koaliční
partneři.

Odborníci, například NERV, revizi kvitují. Například nejnižší daňová sazba podle nich totiž
neodůvodněně zahrnuje i nová umělecká díla či solária. A právě o návratu zpátky do vyšších sazeb by
se mohlo hovořit například i u ubytovacích služeb, kulturních i sportovních akcí a dalších. Do
desetiprocentní DPH se totiž přesouvaly v průběhu covidového roku 2020, aby se ulevilo
podnikatelům. Z patnáctiprocentní sazby by se do 21procentní pak mohly dostat řezané květiny.

Kdo však nesouhlasí, je podle webu ČT24 opozice. „Spíše bychom naopak měli některé položky
přesunout do těch nižších sazeb, aby třeba také občané nemuseli kvůli těm nižším cenám, kvůli té
nižší DPH třeba jezdit do Polska nakupovat ať už pohonné hmoty nebo potraviny,“ uvedl k DPH
místopředseda sněmovního rozpočtového výboru Jan Hrnčíř (SPD).
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